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Vážená paní předsedkyně,

v souladu s článkem 118 jednacího řádu Evropského parlamentu uspořádaly Výbor pro
průmysl, výzkum a energetiku (ITRE) a Výbor pro kulturu a vzdělávání (CULT)1 dne
20. června 2017 veřejné slyšení kandidátky na komisařku paní Gabrielové, která se, bude-li
výsledek postupu pro navržení kandidátů pozitivní, stane komisařkou odpovědnou za digitální
ekonomiku a společnost.

Před slyšením zaslal Parlament kandidátce na komisařku seznam otázek k písemnému
zodpovězení, na něž odpověděla dne 15. června 2017. Naše výbory konstatovaly, že paní
Gabrielová na tyto otázky odpověděla uspokojivě.

Slyšení zahájila tím, že učinila prohlášení, v němž se zmínila o těchto záležitostech:

1. Díky svému působení v Evropském parlamentu v roli poslankyně a předchozím
zkušenostem si osvojila pracovní metodu založenou na dialogu, spolupráci,
kompromisu a otevřenosti.

2. Jednotný digitální trh je jednou z priorit Komise a jeho dokončení by přispělo nejen
k růstu a k investicím, ale rovněž k ochraně zájmů a práv občanů. Ústřední roli
v rozpravě o jednotném digitálním trhu musí hrát občané.

3. Digitální politika úzce souvisí se všemi aspekty společnosti. Je proto třeba zabývat se
výzvami digitální transformace na evropský sociální model. V důsledku toho bude
usilovat o to, aby EU byla konkurenceschopná a aby převzala odborné vedení

1 Přidruženy byly tyto výbory: Výbor pro vnitřní trh a ochranu spotřebitelů (IMOCO), Výbor pro právní
záležitosti (JURI) a Výbor pro občanské svobody, spravedlnost a vnitřní věci (LIBE).
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v otázkách souvisejících s daty velkého objemu, superpočítači a umělou inteligencí.
Zdůraznila i potřebu podporovat vědecký výzkum.

4. Uvedla, že její předchůdkyni se sice v otázkách jednotného digitálního trhu podařilo
mnohého dosáhnout, avšak řadou záležitostí, jako je například evropský kodex pro
elektronické komunikace, reforma autorského práva, audiovizuální mediální služby
a neodůvodněné zeměpisné blokování, je třeba se dále zabývat. Upozornila i na řadu
nových iniciativ, které je třeba realizovat, a to především v oblasti kybernetické
bezpečnosti, spravedlivého hospodářského a regulačního prostředí pro on-line
platformy, volného toku jiných než osobních údajů napříč hranicemi a přístupnosti
a opětovného použití údajů veřejného sektoru a údajů financovaných z veřejných
prostředků.

5. Je důležité zaměřit se na to, aby byly provedeny politiky a iniciativy, které byly
do dnešního dne přijaty.

* * *

Hodnocení výboru ITRE

V souvislosti se záležitostmi spadajícími do oblasti působnosti výboru ITRE paní Gabrielová
odpověděla na otázky a učinila závazky týkající se těchto témat:

1. Zdůraznila, že je třeba podporovat digitalizaci průmyslu, zejména malých a středních
podniků, a slíbila, že této otázce bude přikládat prioritu, a poukázala na úlohu center
pro digitální inovace a na potřebu zabývat se sociálními aspekty digitální transformace.
V této souvislosti poukázala na to, že důležitým symbolem je propojenost a nařízení
WIFI4EU.

2. Co se týče evropského kodexu pro elektronické komunikace, poukázala na aspekt
univerzální služby v souvislosti s otázkou mezinárodních hovorů a uvedla, že
univerzální služba zajistí občanům dostatečný výběr a dostupné ceny. Zmínila se i
o přidělování spektra, v souvislosti s nímž je třeba učinit pokrok, a uvedla, že větší úsilí
EU v této oblasti povede k novým příležitostem. Zdůraznila význam propojenosti
a skutečnost, že poskytovatelé digitálních služeb by měli být schopni uspokojit
poptávku na evropské úrovni. Dále poukázala na to, že zavedení vysokorychlostních
sítí si vyžádá značné investice.

3. V souvislosti s kybernetickými útoky uvedla, že je zapotřebí chránit kritickou
infrastrukturu, vyřešit otázky certifikace a označování a zajistit lepší spolupráci mezi
členskými státy. Souhlasila s tím, že je třeba posoudit otázku odpovědnosti
v souvislosti s výrobci zařízení v oblasti internetu věcí, a připomněla, že v září rovněž
představí přezkum nařízení o agentuře ENISA s cílem revidovat mandát této agentury.

4. Na otázku ohledně sdružení BEREC odpověděla v tom smyslu, že si je vědoma toho,
že se postoje jednotlivých orgánů rozcházejí a že Úřad BEREC je nejmenší agenturou
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EU. Podotkla, že dotyčnou strukturu je třeba uzpůsobit realitě a že bude usilovat
o dosažení kompromisu založeného na tom, na čem se shodnou všechny strany.

5. V souvislosti se šifrováním uvedla, že by neměla existovat žádná zadní vrátka. Dále
konstatovala, že zákonný přístup by měl být umožněn pouze tehdy, je-li to nutné
z důvodů národní bezpečnosti.

6. Zmínila se o on-line platformách, v souvislosti s nimiž uvedla, že by měla být
zachována jejich různorodost a že tyto platformy mohou hrát pozitivní úlohu.
Zdůraznila, že je třeba zabránit nadměrné regulaci a že každý legislativní návrh by měl
řešit konkrétní problém; poukázala i na úlohu samoregulace a na význam prosazování
již existujících právních předpisů týkajících se platforem, zejména směrnice
o elektronickém obchodu. V této souvislosti zdůraznila potřebu zabývat se nekalými
praktikami mezi jednotlivými platformami a společnostmi působícími na těchto
platformách.

7. Uvedla, že bude zohledňovat názory zúčastněných stran a bude transparentní
v souvislosti se všemi svými schůzemi.

8. Stejně jako místopředseda Ansip se vyjádřila proti požadavkům na lokalizaci údajů
a zmínila se i o významu práva na přenositelnost a na přístupnost.

* * *

Hodnocení výboru CULT

Co se týče záležitostí spadajících do oblasti působnosti výboru CULT, paní Gabrielová
odpověděla na otázky a učinila závazky v souvislosti s těmito tématy:

1. Zdůraznila důležitou roli platforem v digitální ekonomice a společnosti, zejména pro
šíření kulturního a tvůrčího obsahu, především audiovizuálního, on-line. Poukázala na
to, že je třeba zajistit vysokou míru ochrany nezletilých osob a chránit občany před
podněcováním k nenávisti a k terorismu.

2. Zdůraznila potřebu zajištění důsledného a jednotného přístupu k regulaci platforem.
Vzala na vědomí znepokojení poslanců ohledně potenciálních právních nesrovnalostí
mezi jednotlivými legislativními návrhy, které mají dopad na platformy. Zavázala se
k podpoře hlubšího dialogu s poskytovateli platforem a zúčastněnými stranami
s důrazem na samoregulaci a dobrovolné kodexy chování. Poslanci paní Gabrielovou
vyzvali, aby v plné míře posoudila vhodnost legislativních inciativ v této oblasti.

3. V souvislosti s audiovizuálním obsahem zopakovala důvody pro návrh CabSat, který
podle ní reguluje konkrétní typy služeb a nezpochybňuje zásady země původu,
územních licencí ani smluvní volnosti. Podpořila i podstatu přístupu Komise
k zeměpisnému blokování, zejména vyloučení audiovizuálních mediálních služeb
z působnosti nařízení z důvodů zavedených postupů územního udělování licencí.
Poslanci zdůraznili, že je v této oblasti třeba vyjasnit neodůvodněné zeměpisné
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blokování.

4. Zdůraznila, že je zapotřebí přijmout právní předpisy, které zajistí spravedlivou odměnu
tvůrcům a zároveň ochrání přístup ke kulturnímu a tvůrčímu obsahu pro uživatele.
V této souvislosti podpořila návrh Komise týkající se autorského práva na jednotném
digitálním trhu a skutečnost, že je zaměřen na vyjasnění úkolů platforem v souvislosti
s materiálem chráněným autorským právem. Podpořila postoj Komise, že není
zapotřebí aktualizovat směrnici o elektronickém obchodu ani její pravidla o výjimce
z odpovědnosti.

5. Zdůraznila, že digitální transformace je realitou a zároveň příležitostí pro lidi všech
věkových skupin získat nové digitální dovednosti. Podotkla, že se to týká jak
pracovníků, kteří získávají nové dovednosti pro trh práce, tak i starších a zranitelnějších
občanů, kteří získávají základní životní dovednosti, včetně digitální mediální
gramotnosti. V tomto ohledu poukázala na některé iniciativy – např. Koalici pro
digitální dovednosti a pracovní místa – a zdůraznila potřebu sdílet osvědčené postupy.
Dále zdůraznila, že je třeba překonat digitální propast mezi komunitami a generacemi.

6. Podtrhla význam programu Kreativní Evropa a úlohu dílčího programu MEDIA, které
podporují kulturní a jazykovou rozmanitost tím, že umožňují produkci a šíření
kulturního a tvůrčího obsahu po celé EU. Zmínila se i o některých legislativních
iniciativách (směrnice o audiovizuálních mediálních službách a autorské právo
na jednotném digitálním trhu) speciálně zaměřených na podporu evropských děl.
S ohledem na Nástroj pro úvěrové záruky v rámci programu Kreativní Evropa se
zavázala k tomu, že více podpoří příležitosti, které nabízí EIF a EFSI.

7. Připomněla, že kanál Euronews hraje zásadní roli z hlediska evropského zájmu
v souladu s rámcovou dohodou o partnerství, a zdůraznila, že Komise může od této
dohody odstoupit nebo zasáhnout, kdykoli nebudou plněny podmínky této dohody.
Slíbila, že se brzy setká s vedením kanálu Euronews, aby projednala nejnovější vývoj
a budoucí orientaci.

8. Znovu potvrdila svůj závazek ke kvalitní a nezávislé žurnalistice a zdůraznila, že novou
výzvou jsou falešné zprávy, jelikož dezinformace se velmi rychle šíří. Zdůraznila
potřebu koordinovaného přístupu v právních předpisech.

Kandidátka na komisařku učinila stručné závěrečné prohlášení, v němž znovu zdůraznila, že je
třeba využít potenciál jednotného digitálního trhu. Konkrétně uvedla, že se bude řídit prioritami
stanovenými předsedou Junckerem a bude přikládat velký význam právům a svobodám
občanů. Při své práci bude usilovat o kompromis a upřednostňovat dialog. Poukázala na to, že
je důležité uplatňovat již přijaté akty, a zdůraznila význam kybernetické bezpečnosti, on-line
platforem a superpočítačových technologií.

* * *

Stanovisko výboru IMCO
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Kandidátka na komisařku paní Gabrielová hovořila poutavě a na otázky obecně odpovídala
velmi kompetentně a přesvědčivě. Zavázala se k tomu, že: bude usilovat o dokončení
jednotného digitálního trhu, přičemž hlavními cíli bude přispívat k růstu a investicím a chránit
zájmy a práva občanů; dokončí probíhající legislativní iniciativy týkající se jednotného
digitálního trhu a dosáhne politických dohod se spolunormotvůrci o klíčových návrzích, jako
je evropský kodex pro elektronické komunikace, reforma autorského práva a otázka
neodůvodněného zeměpisného blokování; přezkoumá strategii kybernetické bezpečnosti EU;
vytvoří správné rámcové podmínky na podporu vzniku nových on-line platforem v Evropě,
zejména podporou spravedlivých vztahů mezi platformami a podniky, které na nich působí;
zaručí přeshraniční volný tok jiných než osobních údajů na vnitřním trhu a bude se zejména
zabývat otázkou požadavků na lokalizaci údajů a bude se dále zasazovat o to, aby veřejná
správa a služby byly moderní, pružné a interoperabilní.

Výbor IMCO se těší na to, až kandidátka na komisařku splní tyto cíle a konkretizuje návrhy,
které učinila s cílem dokončit jednotný digitální trh. Výbor IMCO očekává, že kandidátka bude
hájit postoje Evropského parlamentu v oblasti vnitřního trhu a ochrany spotřebitelů
a zohledňovat významnou úlohu výboru IMCO při provádění jednotného digitálního trhu.
Na základě těchto skutečností se koordinátoři výboru IMCO shodli na tom, že paní Mariya
Gabrielová má potřebnou kvalifikaci k tomu, aby se stala členskou sboru komisařů a aby
vykonávala specifické úkoly, které jí budou svěřeny.

* * *

Stanovisko výboru JURI

Výbor pro právní záležitosti, kterému byl přiznán status přidruženého výboru na základě jeho
odpovědnosti za právo duševního vlastnictví podle přílohy V jednacího řádu, učinil
ke způsobilosti a závazkům, které tato kandidátka na komisařku učinila s ohledem zejména
na autorské právo, následující poznámky:

Kandidátka na komisařku prokázala, že rozumí hlavním úkolům spojeným s reformou
autorského práva, a zdůraznila, že je připravena spolupracovat s Evropským parlamentem a
s Radou s cílem zajistit úspěch balíčku opatření týkajících se autorského práva. Působila
přesvědčivým dojmem, když se zmínila o některých prvcích reformy, například o významu
spravedlivé odměny pro umělce, potřebách knihoven a archivů a o procesu ratifikace
Marakéšské smlouvy, a když objasnila svůj postoj k ochraně děl chráněných autorským
právem v kontextu digitální platformy. I když její vysvětlení vztahu mezi stávajícím návrhem
směrnice o autorském právu a směrnicí o elektronickém obchodu nebylo úplně jasné a její
analýza toho, jak podpořit tvůrčí průmysl v Evropě, byla málo podrobná, prokázala pevný
postoj, pokud jde o obranu zásady země původu v kontextu reformy nařízení CabSat.

Na základě odpovědí, které kandidátka na komisařku poskytla, dospěl výbor k obecnému
závěru, že je způsobilá k tomu, aby si poradila s úkoly, které jí budou svěřeny.

* * *

Stanovisko výboru LIBE
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Kandidátka na komisařku prokázala, že je odhodlána spolupracovat s Evropským parlamentem
a připravena pracovat s jednotlivými výbory odpovědnými za záležitosti spadající do její
oblasti působnosti. Její pracovní metoda je založena na dialogu a na spolupráci.

Zavázala se k tomu, že v rámci svých úkolů bude chránit a prosazovat základní práva
a občanské svobody. Uvedla, že je ochotna podporovat soukromí a bezpečnost a zajišťovat
volný tok údajů v Unii.

V odpovědi na otázky několika poslanců ohledně návrhu nařízení o soukromí a elektronických
komunikacích pevně obhajovala postoj Komise, která hodlá navrhnout přeměnu stávající
směrnice o soukromí a elektronických komunikacích na nařízení s cílem zajistit soudržnost
s obecným nařízením o ochraně osobních údajů, posílit ochranu jednotlivců a zajistit, aby se
mechanismus jednotnosti dotyčného nařízení vztahoval i na návrh nařízení o soukromí
a elektronických komunikacích. Zdůraznila, že se jedná o velmi důležitý nástroj, který zajistí
ochranu jednotlivců v digitálním prostředí a zaručí důvěru. V neposlední řadě uvedla, že hlavní
zásadou návrhu nařízení o soukromí a elektronických komunikacích je souhlas uživatelů,
kterou hodlá chránit, jelikož umožňuje jednotlivcům převzít kontrolu nad svými údaji.
Zdůraznila, že je třeba bránit svobodu projevu, svobodu informací a pluralitu sdělovacích
prostředků, jakož i rozmanitost a otevřenost internetu. Uvedla, že je odhodlána vždy zaručit
rovnost žen a mužů a plně uplatňovat Listinu základních práv. Zdůraznila, že pro zajištění
bezpečnosti hraje významnou úlohu kódování bez zadních vrátek a bez dalších nástrojů
umožňujících neoprávněný přístup. Uvedla, že zákonný přístup ke kódovaným informacím by
měl být udělován jen za velmi přísných podmínek a pouze pro specifické účely. V souvislosti
s falešnými zprávami a nenávistnými projevy paní Gabrielová ve svých písemných odpovědích
uvedla, že navrhuje podporovat aktivní spolupráci s on-line platformami a sociálními médii a
s vysokým představitelem na posílení strategické komunikace s cílem bojovat proti
dezinformačním kampaním v zemích mimo Unii. Zavázala se k tomu, že ve všech těchto
záležitostech bude spolupracovat s místopředsedou pro jednotný digitální trh a s komisařem
odpovědným za spravedlnost.

Výbor LIBE hodnotí obecně výsledek tohoto slyšení takto: kandidátka na komisařku prokázala,
že je způsobilá k tomu, aby mohla být jmenována členkou sboru komisařů a aby mohla
vykonávat své úkoly. V tomto ohledu je zásadní, aby při provádění specifických úkolů, které
jí budou svěřeny, do své činnosti plně začleňovala základní práva. Výbor LIBE se domnívá, že
je důležité, aby komisařka velmi úzce spolupracovala s komisařem pro spravedlnost,
místopředsedou pro jednotný digitální trh a s prvním místopředsedou pro základní práva.
Vyzval paní Gabrielovou, aby jej přímo a pravidelně o těchto záležitostech informovala.

Na tomto závěru se shodli všichni koordinátoři výboru LIBE.

* * *

Ve svém hodnocení jsme zohlednili kvalifikaci paní Gabrielové, její proevropské smýšlení,
schopnost komunikovat, odhodlání spolupracovat s Parlamentem a jeho výbory, její
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způsobilost, pokud jde o její oblast politiky, písemné odpovědi na otázky, které jí byly
položeny před konáním slyšení, a odpovědi na otázky poslanců během slyšení. Na základě
těchto skutečností a diskuse, která proběhla mezi koordinátory našich výborů, kteří se sešli pod
naším vedením po skončení slyšení, konstatujeme následující:

Koordinátoři výborů ITRE a CULT dospěli jednomyslně k závěru, že paní Gabrielová má
potřebnou kvalifikaci k tomu, aby se stala členkou sboru komisařů a aby plnila specifické
úkoly, které jí budou svěřeny.

Byli bychom Vám vděčni, kdybyste s tímto hodnocením mohla seznámit Konferenci předsedů.

S úctou

Jerzy Buzek Petra Kammerevert


